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Data i miejsce 
spotkania 

23.04.2024 – Ministerstwo Cyfryzacji oraz platforma MS Teams 

 

Uczestnicy spotkania 

Lp. PRZEDSTAWICIELE 

1.  Organizacje zrzeszające zawody zaufania publicznego 

2.  Ministerstwa Cyfryzacji 

3.  Centralnego Ośrodka Informatyki 

 

23 kwietnia 2024 r. odbyło się spotkanie Sekretarza Stanu w Ministerstwie Cyfryzacji Michała 
Gramatyki z organizacjami zrzeszającymi zawody zaufania publicznego (ZZP). Podczas spotkania 
zaprezentowany został Plan naprawczy dla usługi e-Doręczeń wraz z działaniami towarzyszącymi. 
Spotkanie odbyło się w formule hybrydowej: w siedzibie Ministerstwa Cyfryzacji oraz w formie 
zdalnej z wykorzystaniem platformy MS Teams. 

Główne założenia Planu naprawczego – propozycja Ministerstwa Cyfryzacji: 

1. Podmioty publiczne oraz podmioty niepubliczne wskazane w ustawie o doręczeniach 
elektronicznych będą miały obowiązek posiadania adresu do doręczeń zgodnie z obecnie 
obowiązującymi przepisami. Minister Cyfryzacji w komunikacie z dnia 21.12.2023 r. wskazał 
termin 1.10.2024 i ten termin nie ulegnie przesunięciu. 

2. Wprowadzenie okresu przejściowego od 01.10.2024 do 31.12.2025 r.: 

a) czas dla zawodów zaufania publicznego i innych podmiotów niepublicznych na: 
• wdrożenie kwalifikowanych usług rejestrowanego doręczenia elektronicznego, 
• wdrożenie doręczeń elektronicznych we wszystkich procesach w organizacji. 



b) zapewnienie równoważności doręczenia papierowego, za pośrednictwem ePUAP (w tym 
fikcja doręczenia przez ePUAP), na adres do doręczeń oraz poprzez systemy 
dziedzinowe. 

3. Planowane działania: 
• szerokie konsultacje w sprawie nowelizacji UoDE, 
• integracja e-usług z e-Doręczeniami, 
• wprowadzanie zmian funkcjonalnych w systemie e-Doręczeń, 
• promocja e-Doręczeń. 

 

Zagadnienia poruszane podczas dyskusji: 

1. Propozycja wdrożenia kalendarza w usłudze e-Doręczeń na wzór rozwiązania 
planowanego do wprowadzenia na Portalu Sądowym, pozwalającego na oznaczenie 
nieobecności w określonym czasie i ustalenie zastępstwa na czasową obsługę skrzynki 
przez inną, wskazaną osobę  

2. Krajowa Rada Notarialna rekomenduje możliwość złożenia zbiorczego wniosku o ADE dla 
notariuszy znajdujących się w Krajowym Rejestrze Notariuszy. 

3. Notariusze korzystają z systemów innych podmiotów (np. KAS) - czy są lub będą one 
zintegrowane z e-Doręczeniami? W tym kontekście pojawia się również pytanie o to, czy 
nie można przesunąć terminu objęcia obowiązkiem posiadania ADE notariuszy do roku 
2029 do czasu, gdy z e-Doręczeń będą zobowiązane korzystać również sądy? 

4. Wyłączenia z obiegu elektronicznego np. dokumentacja w postępowaniach wieczysto-
księgowych (specyfika sektorowa). Notariusze przekazują wyłącznie dokumentacje, nie 
tworzą korespondencji.  

5. Konieczność doprecyzowania w ustawie o informatyzacji, jakie inne niż wymienione  tam  
ZZP, są zobowiązane do posiadania ADE, np. samorząd lekarski zrzeszający i 
reprezentujący lekarzy i lekarzy dentystów - Naczelna Izba Lekarska.  

6. Rejestr pełnomocnictw dostępny w systemie e-Doręczeń. 

7. Kwestie dotyczące różnych poziomów dostępów do skrzynki e-Doręczeń oraz nadawania 
uprawnień innym użytkownikom.  

8. Udostępnienie EZD RP samorządom zrzeszającym zawody zaufania – wymaga zmian w 
ustawie o informatyzacji w zakresie definicji podmiotu publicznego.  

 

Podsumowanie: 

Konsultacje dotyczące UoDE z organizacjami zrzeszającymi ZZP maąa na celu usprawnienie 
procesu wdrożenia e-Doręczeń oraz zapewnienie właściwego funkcjonowania systemu w 
poszczególnych podmiotach zobowiązanych do jego stosowania. Przedmiotem rozmów będą, 
m.in.: wypracowanie wspólnych rozwiązań z innymi resortami, w tym z Ministerstwem 
Sprawiedliwości, a także wdrożenie nowych rozwiązań w usłudze.  



Ministerstwo Cyfryzacji zachęca również ZZP do korzystania ze środowiska testowego i zgłaszania 
ewentualnych uwag, aby rozwiązanie to było jak najbardziej dopasowane do potrzeb 
interesariuszy.  


